網際空間人我互動之探究：以情感及信任層面為例
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摘要

本文係以網際空間為主體，人我互動為核心，剖析情感與信任問題。伴隨網際空間成互動之場域，人我互動模式有轉變。本文採取文獻分析法論述，如立基於相關學者觀點探究網際空間之人我互動相關問題。由本研究以觀，於網際空間，互動本質、互動情境與互動問題將有轉變。人我互動層面聚焦於互動本質及互動情境層面，互動問題則聚焦於互動問題之情感與信任層面。
根據研究結論，研究建議臚列如下：
一、唯我獨尊及霸權式之思維宜藉網際空間情感緊密之特性克服

二、網際空間促實體空間人際情感疏離得依「由近而遠」關懷之情操與態度解決

三、實體空間信任問題層面之迷失藉網際空間得將「真理性」與「真誠性」克服

四、網路之「真理性」與「真誠性」之問題及建構他律倫理政得依「系統信任機制」、「網路法律」、「公權力」解決

五、.網路參與者宜學習「人際交往禮儀」與「網路禮儀」以達成員之相互理解及克服信任層面之問題
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The Exploration of Interaction Between Other and Self in Cyberspace-The Case of affections and trust 
Abstract

With the coming of information society, the interaction between people has been changed. The author took the way of literacy analysis to reflect the issues of interaction and ethics in cyberspace.

   The issue of interaction between people was focused on the ontology and scene; the issue of ethics was focused on the problem of affection and trust.

Based on conclusions, further suggestions are as follows:

1. We should try our best to eliminate bias by means of affections from cyberspace in order to face the problem of self and being in physical space.

2.We should take“from associates to distances”attitude in order to solve the problem about alienation.

3.People should take “trust”and

“truthfulness”attitude in cyberspace in order to make up for the problem about trust in physical space.
4. Government should institute cyberlaw and Mechanism of Trust ; furthermore, participator should take civil rights to establish the heteronomous ethic in cyberspace.

5.Participators in cyberspace should learn“netiquette” in order to reach the dream about mutual understanding and overcoming the problem of trust.
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